
 

 
  

Ribe, 15. april 2024.  

R E F E R A T  
 
Mødet den 08.04.2024 kl. 18:30, Ribe Boligforening, Bøgealle 2. 
 
Afbud: Ingen 
Gæst: Overarkæolog Morten Søvsø 
 

Vi startede med en rundvisning i Boligforeningens lokaler 

 
1. Godkendelse af dagsordenen 

punktet, ’Nyt fra lokalrådene’ mangler, det tager vi efter punkt 2. 
 
2. Ribe, åen og havet – klima, klapbro og kulturhistorie, Morten Søvsø deltager 

Morten skal bruge ca. 15 minutter. 

Morten førte os fra 1200-tallet frem til nu med opmærksomhed på hvordan klima, vejrlig og 
menneskeskabte beslutninger har forandret vandets løb samt byens- og naturens betingelse i 
forskellige retninger. 
Morten kom med betragtninger omkring klima, klapbro, å-slynge, snæbel, vandet som ven/fjende, 
rejsetid og kultursvampens afhængighed af vand. 
Der skal træffes valg, der skal træffes rigtige valg og det er der et vindue til at gøre nu.  
 

Byforum har indkaldt til møder, også møder hvor Lokalrådet har deltaget, vi opfordrer Byforum til i 

endnu højere grad at invitere Lokalrådet. 
 
Vores videre forløb, 
1. Vi holder kontakten til Morten m.fl.  
2. Vi inviterer Niels Frederiksen og Steffen Steffensen til et kommende møde – med fokus på Det 
Maritime Ribe, kulturhavnen og den bevilling Lokalrådet fik i 2020. 

3. Opsamling fra Tingstedet om ’hverdagskultur’ – kulturelt-samråd/kultur-sammen, Lene laver et 
oplæg. 
 
Herudover blev der foreslået at nedsætte en styregruppe omkring det maritime. 

 
2a  Nyt fra lokalrådene 

      Lustrup, sikring af den nordlige del af Strengevej (punktet tages op på næste møde).  
      Bykernen, trafik og parkering fylder meget! Lundgårdsvej, fjernvarme på vej. 
  
 

3. Punkter til mødet med ØKU, 28.5. kl. 16-18, Darum 
      Willi, Lene og Signe deltager. 

start på bruttoliste, 

- Plan for støberigrunden – vi har indsendt partshøring. Punktet skal ikke med til mødet med 
økonomiudvalget 
- Trafik og parkering  
- Vand! – Vi inviterer Niels til vores møde den 6. maj  
- Områdeudvikling 
-Maritime Ribe  
- Bygninger, seminarieHuset, rådhuset, banegården, det gamle rådhus – tages med 

- nævne trafik problematik på strengevej !!! 
- skovlegeplads på Lundgårdsvej, Dorthe 
 

4. seminarieHusets fremtid 
Indrettes nu til specialundervisningscenter og hele huset samles under en forvaltning. 

Hvilke initiativer skal Lokalrådet herefter tage. 

Skoleforvaltningen har overtaget seminarieHuset. Lokalerne kan bookes på lige fod med andre 
kommunale lokaler når renoveringen er afsluttet. 
Drømmen om et kulturhus er gået fløjten inden den nogensinde blev taget alvorligt. 
Birthe Nørgreen kontaktes for information om kulturfaciliteter i Ribe. 



 
5. Trafik og parkering i bymidten 

Referat af mødet den 20.03. m.m. 
Stort fremmøde, tydelige tilkendegivelser af især indvendinger imod trafikforsøg i 2024 og 2025. 

Efter mødet har flere af os fået tilkendegivelser til fordel for forsøgene. 

 
6. Orienteringslys på cykelsti, Damhus-Lustrup 

Orientering om henvendelse til EK om et løsningsforslag. ML/WW 
Løsningsforslaget er opsætning af pullerter for på den måde at pålyse vejen og dermed undgå 
lysforurening.  

 

7. Formanden m.fl. orienterer 
Fællesmøde for Lokalråd, 16.04. 16:30-21:00. Fælleskørsel. Lene koordinerer fælleskørsel   
Teknologihjælp til seniorer – Samarbejde med ÆldreSagen  
 

8. Hængere 
Belysning af cykelsti til Lustrup 
Bosætningsproblematikken, Noget nyt, nyt? 

Plan for Ribelund-området –Kommer på mødet i P&B 
 
9. Mødekalender for 2024 

      6.05., 17.06. (klokken 18 hos Dorthe) 19.08., 30.09., 18.11., 12.12. (julefrokost) 
 

10. Eventuelt 

 
(Næste møde er 6.05. Punkter til dagsordenen senest 29.04.) 
 
Lene, der er borgermøde i Gredstedbro ang. solcelleparker og vindmøller den 15. april  
 
 
 

Referat, Signe 


